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В статье дается краткий исторический очерк о трансформации понимания «общего блага» в 
истории философско-правовой мысли. Автором классифицируются различные подходы к содержанию 
рассматриваемой категории, отмечается ее системообразующее значение для современной теории 
конституционного права. Делается вывод о том, что приоритет интересов целого над частью в кон-
ституционном регулировании не только не противоречит, но и с неизбежной вероятностью обеспе-
чивает комплекс личных, социальных и иных прав человека.
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Th e article gives a brief historical essay on the transformation of the understanding of the “common 
good” in the history of philosophical and legal thought. Th e author classifi es various approaches to the con-
tent of the category in question, its system-forming signifi cance for the modern theory of constitutional law 
is noted. It is concluded that the priority of the interests of the whole over the part in the constitutional re-
gulation not only does not contradict, but with the inevitable probability provides a complex of personal, 
social and other human rights.
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